

[Text]

Mr. Duclos: You never did. I got your answer here . . .

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): No, here, when I answered it this evening. But I would be glad to repeat my response.

Mr. Duclos: I would like you to.

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): I had followed it up from the questions in the House the other day and had communicated with our Ambassador in Israel, because I wanted to get a full picture. I indicated to the member from Saint-Hyacinthe the next day—I spoke to him personally to tell him what I had done and then replied this evening—that we had taken two steps. One was in the United Nations. When the resolution came before the United Nations asking that the deportation order for the Mayor of Nablus be rescinded, Canada supported that proposal. Subsequent to that I asked our Ambassador to convey to the Israeli authorities directly our concern about the matter and also repeating that the country asked that the order be rescinded.

The Chairman: Thank you, Mr. Duclos.

M. Duclos: J'aurais une très courte question, qui se répond par un oui ou par un non. Est-ce que le ministre va bientôt rendre public le rapport du vérificateur général du Canada sur la qualité de la gestion financière de l'ACDI, lequel rapport a été remis au sénateur Asselin il y a environ deux ou trois semaines?

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): Mr. Duclos, that report, which I may say I do not have, is really the Auditor General's report.

Mr. Duclos: The financial management of CIDA.

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): Yes, and he is working to a deadline to publish his report and you will have it at that time.

Mr. Duclos: Are you saying that it has not been transmitted yet to the Minister responsible for CIDA? Is it not the case that it has been on his desk for the last three weeks?

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): That is a general report to the House and to Parliament, not to me.

Mr. Duclos: It has not been made public yet.

Miss MacDonald (Kingston and the Islands): No. It is when the Auditor General's report comes down, and I am sure you will know when it comes down.

The Chairman: Mr. Patterson, and then Mr. Caccia.

Mr. Patterson: Thank you, Mr. Chairman. My interests for quite a number of years have centred considerably on the matter of peacekeeping operations. I believe it was just today or yesterday I heard the report that Zambia has been placed pretty well on a war footing because of threatened or potential incursions from Zimbabwe Rhodesia. I raise this because of the fact that we are talking about the possibility of a peacekeeping operation there. I wonder if the Minister could just make a comment on that.

[Translation]

M. Duclos: Vous n'y avez jamais répondu. J'ai votre réponse ici . . .

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): Non, ici, j'y avais déjà répondu ce soir. Néanmoins, il me ferait plaisir de répéter la réponse.

M. Duclos: S'il vous plaît.

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): J'avais donné suite aux questions posées à la Chambre l'autre jour en communiquant avec notre ambassadeur en Israël pour obtenir tous les détails. J'ai ensuite répondu personnellement au député de Saint-Hyacinthe le lendemain et j'ai répété ce soir, que nous avons pris deux mesures. La première a été prise aux Nations Unies où le Canada a appuyé la proposition que l'ordre d'expulsion du Maire de Naplouse soit retiré. J'avais ensuite demandé à notre ambassadeur d'exprimer notre inquiétude devant cette situation aux responsables israéliens et de répéter notre appui à l'abrogation.

Le président: Merci, monsieur Duclos.

Mr. Duclos: I have one very short question which would only require a yes or a no answer. Does the Minister intend in the near future, to make public the report of the Auditor General of Canada on the quality of financial administration of CIDA, which was given to Senator Asselin approximately two or three weeks ago?

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): Monsieur Duclos, vous faites allusion au rapport du vérificateur général, rapport que je n'ai pas.

M. Duclos: La gestion financière de l'ACDI.

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): Oui, et le vérificateur général respecte les délais établis; vous en recevrez un exemplaire lors de la publication.

M. Duclos: M'apprenez-vous qu'il n'a pas encore été remis au ministre responsable de l'ACDI? Il ne l'a pas dans son bureau depuis trois semaines déjà?

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): Ce rapport est soumis à la Chambre et au Parlement, et non pas à moi.

M. Duclos: On ne l'a pas encore rendu public.

Mlle MacDonald (Kingston et les Îles): Non. Ce rapport sur la gestion sera connu lorsque le rapport du vérificateur général sera déposé à la Chambre, ce que vous ne sauriez manquer.

Le président: Monsieur Patterson et ensuite M. Caccia.

M. Patterson: Merci, monsieur le président. Depuis plusieurs années, je m'intéresse surtout aux opérations du maintien de la paix. Je crois avoir appris aujourd'hui ou hier, que la Zambie se préparait à la guerre à cause des menaces d'incursion éventuelles lancées par le Zimbabwe-Rhodésie. Je soulève la question maintenant parce que nous avons envisagé la possibilité d'effectuer des opérations de maintien de la paix dans ce pays-là. Est-ce que le ministre pourrait commenter cette situation.